
Bez obalu s Kate řinou Kone čnou
Další týden se znovu nesl ve znamení nečinnosti vlády v boji s
hyperinflací  a  zaměřování  se  na  podružné  problémy,  jejichž
řešení  životy  lidí  v  České  republice  nijak  nezlepší.  Zatímco
během  covidové  krize  se  ustálil  pojem  covidové  šílenství,
současné  konání  Fialovy  vlády  mi  čím  dál  víc  připadá  jako
šílenství  ukrajinské.  Nebo  jsem  snad  jediná,  komu nepřipadá
normální, že český premiér předává na státní návštěvě jako dar
své země ukrajinský šál? Já tohle vnímám jako další  necitlivé
gesto vůči občanům České republiky, kteří v posledních týdnech

prožívají  deziluzi  a musejí  se vyrovnávat  s  pocitem, že  na ně  při  veškeré válečné
solidaritě jejich vlastní vláda zapomněla. A pokud v posledních týdnech sílily hlasy o
tom, že Fialova vláda se v mnoha ohledech chová více jako vláda ukrajinská než jako
vláda česká, předat na audienci u papeže jako dar českého státníka ukrajinský šál je
toho  bohužel  dalším  dokladem.  Jistě,  pomáhejme,  ale  nekrčme  se  u  toho  a
nevzdávejme se vlastní hrdosti a identity.
 Bohužel to není pouze vláda, kdo ukrajinskému šílenství posledních týdnů podlehl.
Naprosto nesmyslná, diskriminační nařízení se bohužel dostala i na půdu, která by již
ze  své podstaty  měla  zůstávat  apolitická,  a  to  sice  na  půdu akademickou.  České
vysoké učení technické v Praze totiž požaduje po studentech s ruským a běloruským
občanstvím  napsání  motivačního  dopisu,  odsuzujícího  invazi  na  Ukrajině,  chtějí-li
nadále  pokračovat  ve  studiu  na  této  univerzitě.  ČVUT  je  přitom  jedinou  vysokou
školou,  která v  Česku něco podobného požaduje.  Nemůžu si pomoct,  ale opět  mi
přijde daleko přes čáru to, že škola lustruje studenty podle občanství a na jeho základě
je nutí cokoliv sepisovat, přičemž v opačném případě vyhrožuje vyhazovem. Rektor
ČVUT Vojtěch  Petráček  mimo  jiné  doporučuje  ruským  studentům  v  dopise  zmínit
"aktivity  v pomoci  Ukrajině  a v protiválečném postoji".  Neměli  by studenti  primárně
studovat  a  soustředit  se  na  rozvoj  svých  dovedností  v  oblasti,  kterou  si  zvolili?
Vyzývání k občanskému aktivismu pod pohrůžkou vyhazovu ze školy, navíc pouze na
základě národnosti, podle mě nemá na akademické půdě absolutně co dělat a jsem
šokovaná,  že  něco  takového  zažíváme  v  roce  2022.  Kdo  jako  posoudí,  zda
protiválečné aktivity toho či onoho studenta byly dostačující? Co když vážně nechává
nějaký student politiku politikou? To mu nyní někdo, ani není jasno kdo, zkrátka řekne
"nepomohl jsi dostatečně Ukrajině, u nás na škole končíš?" Podle ČVUT navíc "může
svým  vyjádřením  podpořit  žádost  pracovník  fakulty  či  ústavu,  na  kterém  student
studuje,  studenta  osobně  zná  a  může  potvrdit  uvedené  skutečnosti".  Kdybych
nevěděla,  že  se jedná o realitu,  myslela bych si,  že  to musí být  snad špatný vtip.
Zpět  ale  k  inflaci,  kvůli  které  už  dle  ekonomických  ukazatelů  zchudlo  až  94  %
zaměstnanců  a bez pár vyvolených se tak týká již všech obyvatel České republiky.
Podle ekonoma Lukáše Kovandy „prakticky všichni Češi pod 50 let  ve svém životě
nezažili takový pád životní úrovně, jaký je čeká letos“. Ano, slyšíte správně. Budoucí
čas. Čeká.  Například pohonné hmoty jsou dnes na úplném maximu – samozřejmě
„velkolepé“ opatření vlády snížením spotřební daně o směšnou korunu a půl na litr se
na cenách neprojevilo. Reálná mzda by se letos mohla propadnout až o 8 %, nejvíce
od  vzniku  samostatné  České republiky.  Čekala  bych,  že  v  této  mimořádné situaci
budeme svědky tiskových konferencí,  na kterých vláda bude ve  snaze o  uklidnění
občanů srozumitelně představovat plánované kroky v boji proti chudnutí vlastních lidí.
Realita? Petr Fiala předává ve Vatikánu ukrajinský šál a vláda se bije v prsa s tím, kolik
miliard  vydává  na  pokračování  bojů  ve  válečné  zóně.  Petře  Fialo,  už  se  proboha
proberte a jasně řekněte, jestli hodlá vaše vláda udělat taky něco pro chudnoucí lidi
tady u nás doma!                                                                 .
A tím „udělejte něco pro lidi“ rozhodně nemyslím, že jim budete diktovat, co mohou či
nemohou číst  a  kde si  můžou hledat  informace.  Když vidím počínání  vaší  vlády a
zároveň vnímám rostoucí frustraci lidí ve společnosti, čím dám tím víc považuji kroky
na Ministerstvu vnitra jako nebezpečný precedens,  který povede pouze k tomu, že
vláda bude blokovat „nepohodlné“ názory těch, kteří si dovolí říct či napsat cokoliv, co
nebude v souladu s oficiální názorovou linií. Nový návrh ministerstva vnitra totiž kromě
blokace webů,  které  někdo,  ani  nevím kdo,  nejspíš  nikým  nevolený státní  cenzor,
vyhodnotí jako dezinformační, umožňuje také snižování dosahu jednotlivých stránek.
Pokud tedy vláda nebude chtít konkrétní web ztrestat úplným vypnutím, bude mít nyní i
kontrolu nad tím, s jakou pravděpodobností se k občanům ta či ona zpráva dostane.
Nebyl to právě demoblok, který v minulém volebním období křičel, jak nepřipustitelná
je kontrola médií čelními vládními představiteli? A nyní si na kontrolu médií schvalujete
rovnou  zákon?  Vždyť  je  to  úplně  na  hlavu?  Aktuálně  v  České  republice  zjevně
nemáme nic důležitějšího na práci než cenzurovat. Pozornost od reálných problémů,
které  vaše  vláda  odmítá  řešit,  se  vládě  tímto  ale  odpoutat  nepodaří.
Za vypíchnutí stojí také další projev absolutního pokrytectví Pirátů, kteří se po usednutí
do ministerských křesel dostávají do médií už pouze v případech, kdy ve svém jednání
obrací o 180 stupňů proti svému vlastnímu loňskému programu. Ještě v září loňského
roku tvrdila místopředsedkyně Pirátů Olga Richterová následující: „My jsme pro soutěž
inovací,  takže nejsme  pro zákaz  aut  se spalovacím  motorem,  máme  to  i výslovně
v programu.“ Dnešní  realita?  Všichni  tři  pirátští  europoslanci,  jmenovitě  Markéta
Gregorová,  Marcel  Kolaja a  Mikuláš  Peksa,  hlasovali  v  Europarlamentu  pro  zákaz
spalovacích motorů, tedy návrh, který ve svém důsledku bude mít opět negativní vliv
na  českou ekonomiku,  která  z  výroby automobilů  se  spalovacími  motory  doposud
těžila. Ale to, že všichni Češi chudnou, je vlastně všem současným vládním stranám
úplně jedno. Vždyť brzo budou moct tyto zprávy mazat jako dezinformace.
Ze zahraničí ovšem na konci týdne přišla jedna velmi pozitivní zpráva. Ve Francii se
konalo  první  kolo  parlamentních  voleb.  Jako  obvykle  česká  média  –  stejně  jako
v případě  prezidentských  voleb  –  raději  nehovořila  o  uskupení  Jeana  Luca
Mélenchona, kterému se podařilo poskládat koalici levicových stran, kde nechyběla ani
Komunistická strana Francie. Formace NUPES, jak tato koalice byla nazvána, získala
podle  oficiálních  výsledků  25,66  %  a  jen  těsně  se  umístila  za  koalicí  SPOLU
prezidenta Macrona, jež získala 25,75 %. Objevily se ale spekulace, že levicová

formace  byla  záměrně  poškozena  při  sčítání  hlasů.  Ostatně  nebylo  by  to  nic
neobvyklého ani  u nás – před 4 lety například KSČM nezapočítali  několik  stovek
hlasů  v brněnské  části  Kohoutovice…ale  zpět  do  Francie.  Radikální  levice  tak
ukázala, že v kombinaci s přitažlivým programem, charismatickým vůdcem a snahou
spojit síly, má jednoznačně u voličů dveře otevřené. 
 Před pár dny vstoupilo v platnost slavné snížení spotřební daně u pohonných hmot
(PH) o 1,50 Kč na litr. Krok, který Fialova vláda slavně oznamovala za přítomnosti
všech médií na tiskové konferenci a který se měl stát symbolem boje nové vlády s
chudobou.  Výsledek?  Ten  asi  zvládnete  při  pohledu  na  ceny  u  čerpacích  stanic
všichni posoudit sami. Cena PH v posledních týdnech vzrostla o tolik, že se zmíněná
sleva  na  spotřební  dani  takřka  neprojevila.  Občanům  ČR,  nebo  přesněji  jejich
peněženkám, se dle očekávání tímto prázdným gestem neuleví.  Vše tedy dopadlo
tak, jak bylo jasné již v době,  kdy vláda tento krok alá "děláme, že něco děláme"
oznamovala. A co se týče cen PH, bude zjevně ještě hůř. Evropská rada rozhodla o
embargu na dovoz ruské ropy, což v praxi znamená, že se EU bude muset do konce
roku odstřihnout zhruba od dvou třetin dodávek ropy z Ruska. 
   Po tomto oznámení se ropa dostala na světových trzích na dvouměsíční maximum
a ceny PH podle odhadů  porostou i  nadále.  A jak  reaguje  P.Fiala  na to,  že  jeho
směšné opatření končí ve finále absolutním fiaskem? Z jeho vyjádření se zdá, jako by
pan premiér snad žil v nějaké alternativní realitě, když mluví o výborném výsledku.
Výborné výsledky jeho vlády pozorují  na stavu svých financí  snad všichni  Češi  a
Fiala  tu  zatím  oslavuje  kroky,  které  povedou k  dalšímu zdražování?  Ačkoliv  bude
region střední Evropy včetně Česka z ropného embarga dočasně vyjmut, stejně se
embargo  na  konečné  ceně  pro  spotřebitele  projeví  i  u  nás.  Zřejmě  jediným
způsobem,  jak  tuto  masivní  inflaci  zastavit,  je  hledání  mírového  řešení  rusko-
ukrajinského,  či  spíše  rusko-amerického  konfliktu,  kterého  ale  rozhodně
nedosáhneme tím, že se budeme chlubit množstvím a cenou dodávaného válečného
materiálu na Ukrajinu a plácat se na schůzkách po ramenou, jak skvělých výsledků
dosahujeme, když necháme peněženky běžných lidí ještě víc krvácet. Fiala nadále
spoléhá  na  to,  že  konfliktem  bude  moct  drahotu  omlouvat  donekonečna,  lidé  s
pochopením válku zasponzorují a ještě mu u toho snad budou tleskat. Probuďte se už
konečně! 

Stanovisko ÚV KS ČM
KSČM požaduje zajišt ění dostupného bydlení

Bydlení  v  České  republice  je  už  delší  dobu  pro  většinu
občanů  nedostupným  luxusem.  Nejen  to  vlastní,  ale  i
nájemní. Přitom přiměřené bydlení je základní lidské právo

už dle Všeobecné deklarace OSN z roku 1948. Náklady na bydlení dnes činí problém
třem čtvrtinám obyvatel, pětina pak již má v tomto směru vážné existenční problémy. 
 U nízko a středně příjmových domácností padne na bydlení až polovina příjmů a jsou
nuceny rozpouštět své úspory. 
Se závratně rostoucí inflací a reálným propadem příjmů se tato situace dramaticky
zhoršuje.   Řešit tuto sociálně výbušnou situaci především příspěvkem na bydlení a
dávkami v hmotné nouzi je nejen nedostatečné a administrativně náročné, ale hlavně
neúčinné. A proto námi navrhované zastropování cen energií státem může významně
pomoci proti růstu inflace. Stát i obce na svou roli v oblasti nájemního a družstevního
bydlení téměř rezignovaly.
KSČM chce na komunální úrovni využít zkušenosti ze zahraničí a s pomocí kvalitního
územního plánování zajistit rychlou výstavbu desítek tisíc nových bytů. V obecních
bytech by měla být stanovena pravidla jejich pronájmu podle sociálního postavení a
zdravotního stavu nájemců,  případně  s přihlédnutím k profesním potřebám města.
Podle  názoru  KSČM  musí  být  nájemné  v  obecních  bytech  svým  charakterem
neziskové  a  odrážet  příjmové  možnosti  bydlících  tak,  aby  bylo  dostupné  i  pro
nájemce s nízkými příjmy. 
Dalšími  kroky  jsou,  revize  zisků  soukromých  developerských  firem,  podpora
družstevního bydlení či zastropování nájmů. Navrhujeme bezúročné půjčky mladým
rodinám a zdanění masového nákupu tzv. investičních bytů od developerů. K podpoře
bydlení navrhuje KSČM rovněž zřídit a využít státní banku a státního developera. 
Bydlení není zboží, ale základní lidské právo!                                                     

Ignorace fakt ů 
https://www.novinky.cz/.../pekarova adamova chce prodat Budvar.. 

Možná  pro  zaslepené  a  nepoučitelné  jde  o  předvolební
komunální kampaň, ale z pohledu faktů se jedná o akt čirého
zoufalství v kombinaci se zlou vůlí a mstou českému národu za
to,  že  si  dovoluje  ještě  vůbec  existovat,  jinak  si  to  nelze
vysvětlit.
TOP 09 totiž  zcela otevřeně  útočí  slovy své předsedkyně  na
zbytky českého národního majetku. Jinak si těžko vysvětlit, že
navrhuje další privatizaci ziskového státního majetku, a tak ve

své podstatě nás chce zbavit i toho torza, které zbylo po devastaci 90´ let a udělat z
českého národa  v  podstatě  pouze  nedůstojné  správce  cizího  majetku  na  státním
území. 
A tak dokončit likvidaci naší státnosti. Prodejme státní budovy a firmy, potřebujeme
peníze,  navrhuje  TOP 09"  -  hlásá  titulek  na  seznamzpravy.cz.  Kromě  jiného  se
Pekarové zachtělo i našeho budějckého Budvaru. Upřímně řečeno - už hodně dlouho
mě nic nenadzvedlo ze židle, jako tento nehorázně drzý požadavek.
Předsednictvo TOP 09 totiž přijalo tento týden usnesení, vyzývající k výrazně nižšímu
schodku  státního  rozpočtu  na  rok  2023  oproti  tomu  letošnímu.  I  za  cenu  výše
zmíněnou = prodeje státního majetku - cituji:  "který není podstatný pro vykonávání
jeho  hlavních  funkcí."  Týkat  by  se  to  podle  Pekarové  mělo  např.  již  zmíněného
Budvaru nebo lázní Bludov a Jánských Lázní.
Pokračování na str. 2.
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O mně je známo, že velmi zřídka používám pejorativní mluvu, ale jsou momenty, kdy
se tomu nejen neubráním, ale ubránit nechci. Toto je HNUS a ZVĚRSTVO.
Shodou  okolností  jen  doslova  před  pár  hodinami  (13.  6.)  informovala  ČTK,  že...
"Budějovický  Budvar  vyvezl  loni  přes  1,3  milionu  hektolitrů  piva,  export  stoupl
meziročně  o 11,3 procenta. Byl  to rekordní růst,  v objemu i v tržbách. V Německu
Budvar poprvé v historii  prodal  přes 500.000 hektolitrů.  Rostly prodeje i  na dalších
klíčových trzích, jako jsou Velká Británie nebo Slovensko. ... Budvar uvařil minulý rok
rekordních 1,8 milionu hektolitrů, meziročně o 4,6 procenta víc. Tržby za pivo poprvé
překonaly tři miliardy korun, činily 3,17 miliardy." Chápu, že politickým slouhům cizích
zájmů je tento prosperující národní podnik trnem v oku. A právě proto doporučuji paní
Pekarové Adamové, aby si o jeho prodeji  radši ani nenechávala zdát.  Zahrává si s
ohněm. Zapomíná totiž, že Budvar pro svou ochrannou známku nelze vařit kdekoli na
světě,  ale  jen  u  nás  v  Českých  Budějovicích  a  u  nás  zaměstnává  více  než  600
převážně  místních lidí,  kterým garantuje základní sociální jistoty.  Nevím, jestli by si
troufla před ně v Českých Budějovicích stoupnout a říct to těm lidem do očí, že jim
chcete tyto sociální jistoty prachsprostě ukrást.  Spatřujete-li v tomto bezprecedentním
návrhu  TOP 09 podobu nikoli  náhodnou  s  protistátním privatizačním procesem ze
začátku posledního desetiletí 20. století, vaše představivost je namístě. Tolik špiněné
národní hospodářství socialistického Československa totiž bylo luxusním kšeftem pro
nejrozsáhlejší výprodej v historii naší země, a to zejména pro zahraniční kapitál, který
si od nás ročně odveze přes 400 miliard Kč zisku. Pracoval jsem tehdy na světě v třetí
největší smaltárenské továrně Sfinx a vím, že ono totiž vůbec nebylo v tak utrápeném
stavu, jak se nám novodobí nohsledi globálních spekulantů snažili a de facto dodnes
snaží  namlouvat.TOP  09  dnes  hraje  se  stejnými  kartami  manipulace  veřejným
míněním. Také Budvar jasně dokazuje, že národní podnik může prosperovat, že může
dokonce skvěle prosperovat. Na místo oprávněné pýchy na skvělé výsledky a trvalou
dotaci státnímu rozpočtu, ze kterého nikdy nečerpá, ale jen ho doplňuje, mu jedna z
vládnoucích stran (nepochybně  se přidají asi i  ostatní) chystá pád. Že by si vlastní
pýchou TOP 09 chystala vlastní pád? Kéž by, alespoň by spravedlnosti jednou bylo
učiněno zadost.
Sáhněte nejen nám Budějčákům na Budvar a zrychlíte pozpátku z 09 na 00 takovým
tempem, že se nestačíte divit.  Ono asi nestačí,  že prohráváte mezinárodní spory a
naši občané mají opět tzv. investorům platit, za to co nezavinili a sami se uskromňovat
na  úkor  nenasytných  predátorů,  kteří  by  naši  zemi  nejraději  zbavili  nejen  státní
suverenity, ale i identity.                                                                              Vojtěch Filip

KSČM požaduje demisi vlády Petra Fialy
Farský, Polčák, nedávno zesnulý Michalík,  Hlubuček a teď  Gazdík, vedení a „elita“
STAN.  Všichni  z nich  museli  v průběhu  necelých  osmi  měsíců  po  volbách  do
Poslanecké sněmovny PČR rezignovat, neboť jejich chování bylo v rozporu se zákony
České republiky, bylo neetické či bylo pohrdáním občany naší země. Ministr Gazdík se
setkával  a  jezdil  s již  dříve  trestně  stíhaným  kamarádem  Redlem  na  dovolenou.
„Vyvodil“ z toho zodpovědnost, rezignoval na post ministra školství a místopředsedy
STAN. Zároveň však již řekl, že na podzim bude na místopředsedu STAN kandidovat
znovu. Tím se jen vysmál občanům do očí. Předseda STAN Rakušan, dnešní ministr
vnitra, jako starosta přihrával kšefty pro kamarády z Kolína a nezákonná jednání svých
spolustraníků mají jemu podřízení policisté vyšetřovat. To vše budí jen a jen další a
další pochybnosti. Kmotrovské chování v jejich podání nabírá nových rozměrů!
Hnutí STAN před komunálními volbami ztrácí poslední zbytky důvěryhodnosti. Ti, kteří
za něj budou kandidovat, znehodnocují výsledky své práce a zbytečně dávají všanc
svou důvěryhodnost  a schopnosti.  Značka STAN a její  vedení jsou zralí  na hození
bílého ručníku do ringu a rozpuštění.
K tomuto totálnímu rozkladu významného člena současné vládní koalice připočtěme
neoddiskutovatelnou  neschopnost  vlády  premiéra  Fialy  řešit  současnou  situaci
související  s extrémním nárůstem cen energií,  pohonných hmot,  potravin  a dalšího
zboží  každodenní  spotřeby,  kdy  inflace  dosahuje  nejvyšších  čísel  od  vzniku
samostatné České republiky. Úspory občanů ztrácejí svou hodnotu.
KSČM požaduje okamžitou demisi vlády pětikoalice ODS, TOP 09, KDU-ČSL, STAN a
Pirátů, která škodí většině občanů naší země. Její jednání je destruktivní a ohrožuje
nejen suverenitu České republiky, ale především důstojný život jejich občanů.  Žádáme
vás, odejděte a přestaňte škodit!                                     Vedení KSČM

Den rovnosti žen a muž ů – 19. červen                                .
Prohlášení Komise žen ÚV KS ČM                      .
Dnem rovnosti  žen a mužů  si  od roku 2006 vždy 19.  června
připomínáme  stále  nedokončenou  cestu  ke  společnosti,  kde
bude  rovnost  mezi  muži  a  ženami  skutečnou  prioritou.  Před
více než 100 lety mohly ženy v Československu poprvé volit,
být voleny a pokračovat ještě intenzivněji v boji za svá práva. I
když nerovností  ubývá,  stále  existuje  mnoho oblastí,  v  nichž
jsou ženy znevýhodňovány. Jsou jim kladeny do cesty překážky
v  podobě  společenských  předsudků,  stereotypů  a  různých
druhů skryté diskriminace. Svoji roli sehrává i jejich vlastní nižší
sebevědomí, větší  zodpovědnost za výchovu a péči  o  děti,  o
staré rodiče a o domácnost.  Ženy u nás v posledních letech

předběhly muže v počtu vysokoškolských diplomů, přesto se dlouhodobě potýkáme s
jejich  nízkým  zastoupením  v  rozhodovacích  pozicích,  ať  už  v  byznysu,  dozorčích
radách nebo v politických stranách a volených funkcích. Nedostatečné je i zapojení
žen do veřejného života. Zásadní překážkou rovnosti žen a mužů je přetrvávající rozdíl
v odměňování. Muži jsou u nás za stejnou práci placeni v průměru o 22 % lépe, a to se
za posledních 20 let téměř nezměnilo. Kromě diskriminace na pracovišti, ženy často
vykonávají  profese s nižším platovým ohodnocením a mimo nejvyšší  manažerskou
sféru. Často se jim také nedaří, kvůli  nedostatku předškolních zařízení a služeb pro
rodiče nebo i neochotě otců zapojit se více do péče o domácnost, slaďovat pracovní a
rodinné  povinnostmi.  To,  že  ženy  vydělávají  v  produktivním  věku  méně,  se  pak
nevyhnutelně odrazí na jejich nižším důchodu a také vyšším ohrožení chudobou ve
stáří.   Den  rovnosti  žen  a  mužů  představuje  příležitost  zamyslet  se  nad  všemi
problémy.  Bez  emocí  a  předsudků  hledat  vhodná  řešení,  a  hlavně  skutečně  něco
udělat.  Lidská  práva  jsou  základem  fungující  demokracie,  a  to  je  třeba  si  stále
připomínat. Zvláště v dnešní době, kdy se objevuje řada snah ženská práva omezovat,
například zpochybňováním práva žen na potrat nebo ochrany žen před sexuálním a
domácím násilím.
Komise žen ÚV KSČM dlouhodobě usiluje o vzdělávání a osvětu v oblasti rovnosti žen
a  mužů.  Předkládá  návrhy,  které  umožňují  zapojení  většího  počtu  žen  do  politiky
KSČM.  Systematicky  věnuje  pozornost  řešením,  která  při současném  drastickém
zdražování všech životních potřeb a narůstající chudobě zlepšují situaci občanů České
republiky. Zároveň důrazně odsuzuje válečné zločiny a jednoznačně se staví na stranu
mírových řešení všech mezinárodních konfliktů.

 Opáčko z dějepisu 19
Třetí manželkou Karla se stala o 23 let mladší Anna Svídnická,
(1339-62),  která  byla  původně  zaslíbena  zemřelému synkovi
Václavovi.  Nalezl  v  ní  opět  velké  zalíbení,  napříště  ho
doprovázela na jeho cestách, například při prvé velké cestě do
Říma, kam se dostavil v čele 4.000 rytířů. Byl zde slavnostně
dne 5.7.1355 korunován císařskou korunou. Cestou tam přijal
také korunu krále Lombardie. Na zpáteční cestě nocoval v Pise,
dům někdo schválně zapálil, císařští manželé se zachraňovali
jen v nočním úboru.  Ke zklamání obou se roku 1358 narodila
opět dcera Alžběta. Až 26.2.1361 se konečně dočkal. Václavovi

už od narození přiznal všechna privilegia. Osud nepřál ani třetí manželce, při porodu
třetího dítěte umírá. Jedním  z nenaplněných cílů zůstal Maiestas Carolina, zákoník
královského práva o stech článcích.. Protože značně posiloval moc krále, šlechta ho
nepřijala. Aby neztratil tvář, raději prohlásil, že omylem shořel v krbu. Po celou dobu
své vlády byl horlivým sběratelem relikviií - ostatků svatých. Byly to dobré obchody
pro  řadu  podvodníků,  kteří  je  vyráběli.  Karel  vyvinul  velké  úsilí,  aby se  papež  z
Avigonu vrátil zpět do Říma. Podařilo se mu to  v roce 1370, kdy v čele vojska v síle
40 000 mužů  vtáhl do Říma a jako jeho pán slavnostně  uvedl papeže Urbana do
Svatopetrského chrámu. Dosti divoké římské  prostředí té doby,  ale přinutilo papeže
k návratu do Avignonu. Zbožnému císaři vadil nezřízený život církevních hodnostářů.
Snažil  se prosadit, aby byl nehodným údům církve  odebrán majetek ve prospěch
státu. Jakmile šlo o majetky, zvedla se vlna církevního odporu, Karel musel ustoupit.
Úspěchem bylo vydání Zlaté buly císaře Karla IV.  Byl  to
základní volební zákon říše, který byl  platný až do jejího
zrušení  roku  1806.  Stanovil  práva  českého  krále  jako
prvního  z  kurfiřtů,  uzákonil  svobodnou  volbu   českého
krále,  soudní  svrchovanost  pro  Čechy.   Francesco
Petrarka, s nímž ho pojilo přátelství,  pomohl při  odhalení
podrvhu o původu rodu a dávných privilegií, kterými  jeho
zeť mohl ohrožovat platnost  jeho Zlaté buly. Ač byl Rudolf
usvědčen,  ačkoliv  slíbil,  že  podvrhy  neuplatní,  nesplnil,
přesně  podle  hesla,  že  stokrát  opakovaná  lež  se  stane
pravdou. Stárnoucí císař  se oženil už počtvrté s vnučkou
polského  krále  Kazimíra  Eliškou  Pomořanskou,(1346-4393).  Byla  rázná,

sebevědomá, vynikala silou. Kronikář Beneš Krabice z Weitmile o ní
napsal, že„ v
přítomnosti  mnoha  knížat,  pánů  a  šlechticů  dala  přinést  nově
udělanou podkovu a tu v ruce zlomila“. Neobyčejně slavná svatba
se konala ve Wawelu roku 1363. Císaři dala několik dětí. Budoucí
královnu Anglie Annu, uherského a českého krále Zikmunda, Jana a
Markétu.  Jako  novorozenci  zemřeli  ještě  Karel  a  Jindřich.  Na
evropské  půdě  se  stalo  to,  čeho  se  císař  obával.  Papežské
schizma, dva soupeřící papeži, vzájemně se obviňující z kacířství,
to nepřineslo tehdejší společnosti nic dobrého.Více to poznamenalo
vládu  jeho nástupce, Václava. Mimochodem, přílišná otcova péče z

něho dobrého krále neudělala.  Zvykl  si,  že vše zařídí  otec,  vládnout  se nenaučil.
Poslední léta trápila  Karla především úporná dna.  Snad to bylo příčinou nějakého
pádu, při  kterém si  zlomil  krček stehenní kosti.  Natrvalo ulehl,  ale vlastní  příčinou
úmrtí byl zápal plic. Stalo se 29.9. roku 1378. Pohřební řeč  byla svěřena Vojtěchu
Ranků  z  Ježova,  který  poprve  nazval   zemřelého  císaře  „  Otcem vlasti“.  Tak  ho

nazýváme dodnes.  Jeho syn VÁCLAV IV., korunovaný na krále už
v dětském věku, ještě za života otce také král říše, se ujímá vlády
na léta 1378 – 1419.  Otec Karel  byl  při  jeho narození  nesmírně
šťastný.  Všem  evropským  panovníků  poslal   dlouhý  list:  „S
potěšením vás činíme trvalými účastníky naší radosti oznamujíce
vám, že jsme dostali od naší nejdražší manželky syna... Radujte se
tedy!“  Obrovskou radost vložil  císař  do osobního textu, prostého
zvyklostí  a dobových formalit.  Křtiny byly spojeny s osmidenními
slavnostními hody, turnaji a radovánkami i pro lid obecný.  V době
nástupu Václava nebyly v Evropě příznivé poměry, Anglie bojovala

s Francií, dva papežové válčili proti sobě. Přiznání královského titulu Václavovi stálo
hodně peněz na úplatcích a politických ústupků. Václav nebyl vůdčí osobností rodu,
nemohl čekat podporu ani od své nevlastní matky, ani od moravského markraběte
Jošta.  K  tomu  se  řadí  charakterové  vlastmosti  samého  Václava.  Chyběla  mu
především pevná vůle, rozhodnost v jednání. Přijímal jako samozřejmost, že se mu
už od dětských let  dostávalo nejvyšších poct. Jeho prudká a nestálá povaha vedla k
mnoha zvratům a nevratným škodám. Jak už několikrát v českých dějinách po silném
vládci  přichází  vládce slabší,  Karlova  koncepce se hroutí  v  říši  i  doma.  Příště  to
rozebereme podrobněji. Vávlav se potomků nedočkal.                                   .
Dnešní otázka zní. Prvou ženou byla Johana, Žofie či Anna?                  P.H..
                                                                                        

BIS a etika
Pětipsí vláda zmítající se v korupčním skandálu, kdy jedna z koaličních stran koalující
s protikorupčními Piráty,  umetla cestu spolupracovníkovi Káčka Michalu Redlovi ze
Zlína zpět do slušné společnosti, navrhuje státně vyznamenat brigádního generála –
čekatele Michala Koudelku za jeho zásluhy o českou společnost.
Příjme ředitel BIS tuto poctu z rukou politických kmotrů, nebo ji odmítne s odkazem
na znění služebního slibu? Audi, vide, tace.
»Slibuji  na  svou  čest  a  svědomí,  že  při  výkonu  služby  budu  nestranný  a  budu
důsledně  dodržovat právní a služební předpisy, plnit  rozkazy svých nadřízených a
nikdy  nezneužiji  svého  služebního postavení.  Budu  se  vždy  a  všude  chovat  tak,
abych  svým  jednáním  neohrozil  dobrou  pověst  bezpečnostního  sboru.  Služební
povinnosti budu plnit řádně a svědomitě a nebudu váhat při  ochraně zájmů České
republiky nasadit i vlastní život.«
Opravdu jim všem ještě věříte? Já nikoliv.                                              Jan Klán
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Všem jubilantům, kteří v měsíci červenci oslaví životní
jubilea,   děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších
let přejeme hodně zdraví, protože je vzácné, hodně štěstí
protože je krásné, hodně lásky, protože je jí málo, hodně

všeho  za  co  žít  by  stálo,  pohodu  a spokojenost v
osobním životě.                                   OV KSČM Kladno


